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Poznámka:  Zveřejněna je pouze upravená verze dokumentu z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu 

zveřejňovaných osobních údajů podle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů 
v platném znění. Osobní údaje jsou v souladu s § 16, § 17 a § 95 zákona 
č. 128/2000 Sb.,o obcích v platném znění. 
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bod jednání číslo    5  
 
 

 
Příspěvek do 33. sch ůze Rady m ěsta Ku řimi konané dne 09.10.2019  
 
Zápis č. 5/2019 z jednání komise školské dne 23. 9. 2019  
 
 
Obsah materiálu: Důvodová zpráva 

 A - zápis    
 
Materiál předkládá:  Ing. Petr Ondrášek - 1. místostarosta 

 
Materiál zpracoval:  Mgr. Hana Němcová - referent - školství  
 
 
Důvodová zpráva:  
 

Dne 23. 9. 2019 proběhlo páté jednání Komise školské (dále jen „komise“) Rady města Kuřimi pro 
volební období 2018 - 2022 (zápis vizte příloha A). 
Na druhém jednání členové komise odsouhlasili návrh předsedkyně, že každé další jednání komise 
proběhne v jedné z budov kuřimských škol (místa konání vizte níže), a to z důvodu seznámení se se 
stavem budov a investičními plány ředitelů na místě. Komise tak může požadavky škol lépe posoudit, 
vyjádřit se k nim a doporučit radě města ke schválení. 
Páté jednání komise, dle schváleného plánu jednání, proběhlo v budově Mateřské školy Kuřim, 
Zborovská 887, okres Brno - venkov, příspěvkové organizace. 
 
TERMÍNY JEDNÁNÍ VŽDY V PONDĚLÍ V 17:00 HOD: 
Březen:  18. 3. 2019 v budově ZŠ Kuřim, Jungmannova 813/5  
Květen:  27. 5. 2019 v budově ZŠ Kuřim, Tyršova 1255/56, na odlou čeném pracovišti 

Komenského 511/40 
Září:  23. 9. 2019 v budově MŠ Kuřim, Zborovská 887/5, na odlou čeném pracovišti 

Komenského 1011/28 
Listopad:  18. 11. 2019 v budově SOŠ a SOU Ku řim, s.r.o., K řížkovského 48/2  
 
Komise školská nepřijala žádné usnesení. 
 
 
Návrh na usnesení: 
 

RM  b e r e   n a   v ě d o m í   zápis z 5. jednání komise školské ze dne 23. 9. 2019. 
 
Termín plnění: bez termínu (KÚ) 
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Město Ku řim  tel. +420 541 422 311 
Jungmannova 968/75 fax +420 541 230 633 
664 34 Kuřim www.kurim.cz 

 

 
KOMISE ŠKOLSKÁ MĚSTA KUŘIMI 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ Č. 4 
 

volební období 2018 - 2022 
 

Datum a čas 23. 09. 2019, 17:00 hod. 

Místo konání Mateřská škola Kuřim, Zborovská 887, okres Brno – venkov, 
příspěvková organizace 

Počet členů  7 

Přítomni 

5 členů komise (viz prezenční listina). 
Alena Matějíčková, Ing. Petr Němec, Ing. Rostislav Hanák, Ing. 
Vojtěch Novotný, Ing. Mgr. Markéta Matulová, PhD., Mgr. Ilona 
Kopecká 

Omluveni 
2 členové komise. 
PhD., Mgr. Ilona Kopecká, Mgr. Petr Bracek 

Hosté 
Ing. Petr Ondrášek, místostarosta, Mgr. Bc. Hana Kočevová, 
ředitelka ZŠT, Mgr. Lenka Slámová, ředitelka MŠZ, Mgr. Richard 
Mach, ředitel ZŠJ,  

Zapsala Mgr. Hana Němcová, tajemnice komise 

Další jednání komise školské 18. 11. 2019, 17:00 hod., budova SOŠ a SOU Ku řim, s.r.o., 
Křížkovského 48/2, 664 34 Ku řim 

 
 

PROGRAM JEDNÁNÍ: 
 

1. Úvod  
Předsedkyně komise školské (dále jen „komise“) zahájila jednání komise a navrhla členům komise 
přesunout prohlídku budovy MŠZ na konec jednání. Členové komise s jejím návrhem souhlasili. 
 
2. Informace ředitelky MŠZ Mgr. Lenky Novotné o plánovaných inves tičních akcích v budovách 
školy (akce školy financované z FI školy i s účastí města – havárie, nutné opravy, modernizace, 
zlepšení prostředí, ..a.j.). 
Ředitelka MŠZ nastínila členům komise plán investic: 

- rekonstrukce střechy v budově na ulici Brněnská 1775/1 (možná příští rok, velmi špatný stav); na 
financování se bude podílet město; 

Místostarosta -  na MŠ Brněnské je střecha nepochozí, je kryta folií, která je narušována dopadajícími 
míči ze sousedního hřiště a jejich následným odstraňováním, porušenou střechou zatéká do budovy a 
světlíků. Porušený povrch střechy je průběžně opravován lepením záplat, ale stav střechy je ve 
špatném stavu. Je třeba opravit celou střechu. 
Ing. Hanák – je známý rozpočet opravy? 
Místostarosta – zatím není udělaný kvalifikovaný odhad, ale odhadujeme asi 8 milionů.  
Ředitel ZŠJ – jaká je plocha střechy? 
Místostarosta – minimálně 60 m². 

Ředitel ZŠJ – neuvažovalo se o „zelené střeše“? 
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Místostarosta – zatím jsme se zelenou střechou na Brněnské nezabývali, ale zjišťujeme možnost 
dotace. 
Předsedkyně komise – jaká rekonstrukce bude probíhat v budově na Jungmannové? 
Ředitelka MŠZ 

- rekonstrukce střechy a kotelny v budově Jungmannova 885/26; 
- výměna garáže v zahradě na Jungmannové 885/26, která je ve velmi špatném stavu a její 

nahrazení dvojgaráží (využití na uskladnění traktůrku, zahradní techniky a hraček pro děti); 
- rekonstrukce školní zahrady a předprostoru budova Komenského 1011/28; 

Ing. Němec – jsou tyto požadavky zapracovány do nového plánu investic? 
Ředitelka MŠZ – ano, všechny požadavky jsou uvedeny v plánu. 
 
3. Informace ředitel ů ZŠ o plánovaných investi čních akcích, opravách a požadavcích na 
provozní rozpo čet příspěvkových organizací. 
Ředitel ZŠJ – plán investic na roky 2019 – 2021, respektive 2022 jsem rozdělil do tří částí A, B, C dle 
priorit: 
Priorita A 

- renovace podlahy ve velké tělocvičně; již proběhla o prázdninách, nový povrch Taraflex; 
- renovace pískoviště a nákup vybavení zahrady ŠD Otevřená 978/17 (např. trampolína, …);  
- stavba zahradního domku na zahradě budovy Otevřená 978/17, kde je umístěna ŠD (uskladnění 

zahradního nábytku a hraček pro děti); bude financováno z fondu investic, odhadovaná cena 
asi 50 tisíc Kč.; 

- malování 11 učeben v původní školní budově včetně škrábání; probíhá kalkulace; v případě 
dostačujících finančních prostředků budou práce spojeny s výměnou podlah v učebnách (viz 
priority B); 

- renovace školního hřiště (servis regenerace);  
- výměna a oprava osvětlení ve velké tělocvičně + „oprava“ stropu v malé tělocvičně;  
- rekonstrukce odborné učebny chemie;  

Priorita B 
- rekonstrukce sociálních zařízení v budově Otevřená 978/17; závisí na termínu celkové 

rekonstrukce budovy; 
- rekonstrukce chodníků – přístupové cesty v areálu ŠD Otevřená 978/17; jedná se asi o 80 m²; 
- rekonstrukce podlah v 11 učebnách v původní školní budově; financování z fondu reprodukce, 

bude záležet na výši zlepšeného výsledku hospodaření za rok 2019; práce mohou probíhat 
postupně v průběhu školního roku a mohou být spojeny s výmalbou učeben (viz priority A); 

Priorita C 
- rekonstrukce 4 chlapeckých toalet v původní školní budově; 
- rekonstrukce omítek v kotelně (priorita B – C); 
- přesunutí učebny dílen zpět do místnosti, kde bývaly v minulosti; 
- výmalba, úprava, dovybavení a úklid skleníku; 
- výmalba, úprava, dovybavení, úklid učebny cvičné kuchyně; 
- vybudování minigolfové dráhy kolem školního hřiště; průběžně po etapách; 

Předsedkyně komise – jak pokračují dokončovací práce kolem budovy školy? 
Ředitel ZŠJ – tento týden budou dokončeny betonové zídky, jejichž budování bylo z důvodu problému 
s nakopnutým kabelem zdrženo. Dokončuje se kanalizace, retence, vyvedla se i elektřina pro čerpadlo. 
Tyto probíhající dokončující práce výuku v budově nijak neovlivňují. Od středy ale bude chod školy 
ovlivněn roční rekonstrukcí ulice Legionářské (výměna rozvodů kanalizace, vody, nová silnice), kdy 
bude na části školního hřiště parkoviště pro ulice Otevřená a Jungmannova. Vstup do školy pro žáky 
bude pouze bočním vchodem od budovy ŠD Otevřená. 
Místostarosta – rekonstrukce ZŠJ probíhala ve třech etapách.  

- I. etapa byly bourací práce bývalého materiálového střediska,  
- II. etapa byla stavba nového pavilonu; 



posta@radnice.kurim.cz 
tel. +420 541 422 311 3 

 

- III. etapa byla pak rozdělena na dvě části 
o A) rozšíření školní jídelny, bezbariérovost a nové výukové kapacity; 
o B) etapa dopravní řešení a komunikace pro obslužnost; 

 
Rozpočet na obě etapy byl celkem 109 milionů, z nichž 53 milionů je dotace, zbytek hradí město. 
Venkovní práce byly z mj. důvodu nakopnutého optického kabelu společnosti KTM zpožděny, ale firma 
přislíbila dokončení do konce září. Od úterý 1. 10. 2019 nabíhá firmě penále za nedodržení termínu 
dokončení. Naopak stavba dopravního řešení má termín dokončení do konce října, ale k převzetí části 
stavby došlo už 15. září a zbytek bude také dokončen dříve. 
Dále se ještě bude doupravovávat hřiště u Domu dětí a mládeže a okolní zeleň. 
 
Ing. Němec – kdy začnou stavební práce na ulici Legionářská? 
Místostarosta – od středy 25. 9., kdy započne uzávěrka ulice Legionářské a kolem školy povede 
objízdná trasa, budou u školy celý říjen dohlížet naši inspektoři veřejného pořádku. 
 
Ředitelka ZŠT – dnešním dnem byla zahájena investiční akce vybudování multifunkční učebny 
(výtvarná výchova/technické práce – dílny), nových stropních podhledů s osvětlením ve vstupní hale a 
šatnách, zbudování výtahu pro bezbariérový přístup. Navazovat bude vybudování jazykové učebny a 
počítačové učebny ve III. NP, technické infrastruktury a konektivity pracovišť včetně vybavení těchto 
odborných učeben nábytkem. Jedná se o projekt města v hodnotě 10 milionu Kč. Součástí rekonstrukce 
bude také vybudování a vybavení kabinetu pro učitele. 
Další plánované investiční akce: 
Budova na ulici Tyršova 1255/56 

- vybudování 3 nových kabinetů ze současných skladových prostor; 
- rozdělení stávající ředitelny na dvě místnosti pro ředitelku a asistentku ředitelky včetně vybavení; 
- úprava kinosálu; odstranění stupňů a instalace posuvné dělící stěny, aby byla možnost prostor 

rozdělit na dva menší; 
- vybudování učebny a kabinetu pro speciálního pedagoga ze současného malého kabinetu; 
- postupná výměna nábytku v učebnách a kabinetech; 
- postupná výměna podlahových krytin v učebnách; 
- postupná výměna osvětlení v učebnách; 
- postupná výmalba učeben; 
- oprava parket v tělocvičnách včetně vybroušení, nalajnování a nalakování (v budoucnu je 

plánovaná celková výměna podlah); 
Budova na ulici Komenského 511/40 

- postupná oprava podlah, osvětlení, datové rozvody, výmalba, výměna nábytku a další související 
práce v učebnách, kabinetech a tělocvičně začne probíhat až po dokončení prací na budově 
Tyršova; 

Předsedkyně komise – jak je zajištěno zastínění učeben směřujících na jihovýchod? V letních měsících 
tam celé dopoledne silně svítí slunce, oslňuje žáky a zvyšuje teplotu v učebnách. Uvažujete o řešení? 
Ředitelka ZŠT – v učebnách jsou zatím jenom běžné žaluzie. V letošním školním roce se budou 
instalovat venkovní žaluzie na prosklenou část malé tělocvičny. Pokud se toto zastínění v teplých 
měsících osvědčí a bude finančně dostupné, přistoupili bychom k jejich instalaci i na okna 
jihovýchodních učeben. Budeme se řídit rozpočtem na tuto akci.  
Místostarosta – předběžný rozpočet na jednu tělocvičnu je 400 tisíc Kč.  
Předsedkyně komise – doporučuji dát do plánu investic jako výhledovou investiční prioritu zastínění 
zmíněných učeben. 
Ředitelka ZŠT – výhledově ještě plánujeme rekonstrukci bytu školníka.   
 
Ředitel SOŠ a SOU – naše škola je soukromá, nemáme silného veřejného zřizovatele. Z toho důvodu 
větší investice provádíme postupně, např. opravu fasády budovy. Na ni nám poskytlo částečnou dotaci 
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město, na zbytek získáváme prostředky vlastními silami. V souvislosti s opravou fasády budeme příští 
rok opravovat chodníky v areálu. Příští rok plánujeme dodělat fasádu na středovém křídle. Za dva roky 
chceme opravovat severní část střechy. Ostatní střechy jsou v pořádku. Potom se bude pokračovat v 
opravách fasády. 
 
Jinak provádíme drobné opravy (např. kuchyňky, server, sprchy, malování, dveře, …). 
Ing. Hanák – fasádu opravujete zvenku i zevnitř? 
Ředitel SOŠ a SOU – opravujeme vnitřní část a budeme postupně postupovat na vnější část. 
Ing. Hanák – je budova památkově chráněná? 
Ředitel SOŠ a SOU – ano, musí se na to brát zřetel. Na veškeré práce dohlíží pracovnice památkové 
péče. Některé části jsou nutné řešit restaurátorsky. 
 
4. Informace ředitel ů škol o po čtech t říd a dětí/žáků v novém školním roce 2019/2020 (jak je 
využita kapacita škol). 
Ředitelka MŠZ – 20 tříd/441 dětí; kapacita školy je 458 dětí 
Ředitel ZŠJ – 24 tříd/596 žáků, z toho 1. stupeň 14 tříd/353 žáků; 2. stupeň 10 tříd/243 žáků; průměrná 
naplněnost tříd je 24,3 žáků (výhodný počet pro nový rozpis rozpočtu); kapacita školy je 710 žáků. 
Ředitelka ZŠT – 25 tříd/563 žáků, z toho 1. stupeň 15 tříd/336 žáků, 2. stupeň 10 tříd/227 žáků; 
průměrná naplněnost tříd je 22,5 žáků; kapacita školy je 675 žáků. 
Ředitel SOŠ a SOU – 11 tříd/ 225 žáků, z toho v 1. ročníku 87 žáků (78 nově přijatých + ti, co opakují + 
ti, co nastupují po přerušení + ti, co si chtějí rozšířit kvalifikaci maturitou).    
 
5. Informace ředitel ů škol o novinkách a zm ěnách v p říspěvkových organizacích. 

- materiální a personální zajištění nového školního roku (např. personální obsazenost, chybějící 
zaměstnanci); 

Ředitelka MŠZ – všechna místa máme obsazena, 100% kvalifikovanost učitelek (39 pedagogů + 2 
asistentky pedagoga). 
Ředitel ZŠJ – noví učitelé – fyzika, matematika, učitel 1. stupeň, asistent pedagoga, 100% 
kvalifikovanost (40 pedagogů + 15 asistentů pedagoga + 1 psycholožka); hledáme jednoho asistenta 
pedagoga do 1. třídy. 
Ředitelka ZŠT – všichni pedagogové, kteří ze školy odešli, jsou nahrazeni novými, nové dvě zástupkyně 
ředitelky, nová THP pracovnice (hospodářka/správce majetku), nový školník; 100% kvalifikovanost (39 
pedagogů + 16 asistentů pedagoga); hledáme jednu uklízečku. 
Místostarosta – kolik je nových učitelů? 
Ředitelka ZŠT – nových učitelů je 12. 
Předsedkyně – máte ve školách zaměstnance hrazeného z provozního rozpočtu? 
Ředitelka MŠZ – 3 pedagogové (2 na Komenského, 1 Podlesí) a školník. 
Ředitel ZŠJ – 2 THP (účetní). 
Ředitelka ZŠT – 1 THP (hospodářka/správce majetku). 
 
5. Různé 
Ředitelka MŠZ – máme problém s bioodpadem ze ŠJ. Jak to řešíte ve školách? 
Místostarosta – město má  od března do října zajištěn vývoz bioadpadu, je využíváno u rodinných domů 
jako hnědé biopopelnice. Do biopopelnic se dává tráva, listí, slupky, aj.. Bylo by vhodné je instalovat 
také ke školám. Budou se objednávat v březnu. Obraťte se na Ing. Hamříka. Lze to řešit i komposty na 
zahradách. 
Ředitelka MŠZ – kompost není řešení pro ŠJ. 
Ředitel ZŠJ – bylo by dobré společně promyslet oslavu 100 let školství v Kuřimi. Navrhuji např. 
společnou akademii v opraveném KD, vydat brožuru, pozvat bývalé kantory. Požádali bychom radnici o 
dotaci.  
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Místostarosta – myslím, že ZŠT již něco chystá, protože má budova na Tyršové 30 let. Společnou akci 
pro bývalé učitele bych uvítal. 
Místopředsedkyně – navrhuji, aby se přizvala i ZUŠ. Je to také škola a pořádají koncerty. 
Ředitel ZŠJ – zapojila by se i SOŠ a SOU? 
Ředitelka ZŠT – poslední týden v říjnu naváží na podzimní prázdniny ředitelské dny. Předpokládám, že 
se ve vestibulu budou dělat nové podhledy včetně rozvodů. Z důvodu stavebních prací jsou také 
naplánovány sportovní dny. Přesně neřeknu data, protože nevím, jak budou postupovat stavební práce 
a jak bude dodržovaný harmonogram. 
Místostarosta – paní ředitelka se nepochlubila, že mají nové šatní skříňky, zrekonstruovanou třídu pro 
prvňáčky, novou telefonní ústřednu, telefony v kabinetech. 
6. Prohlídka budovy školy 

- budova školy na ulici Zborovská 887/5  
Ředitelka MŠZ provedla členy komise budovou školy 
 
7. Závěr. 
Předsedkyně komise poděkovala všem přítomným za účast, připomněla termín dalšího jednání (18. 11. 
2019 v budově SOŠ a SOU Kuřim, s.r.o., Křížkovského 48/2 ) a jednání ukončila ve 20:30 hod. 
 
 
Alena Matějíčková, předsedkyně komise         ………………………………………… 
 
Mgr. Hana Němcová, tajemnice komise         ………………………………………… 
 
 
 

Vysv ětlivky zkratek 

MŠZ 
Mateřská škola Kuřim, Zborovská 887, okres Brno – venkov, příspěvková 
organizace 

ZŠJ  
Základní škola, Kuřim, Jungmannova 813, okres Brno – venkov, příspěvková 
organizace 

ZŠT  Základní škola Kuřim, Tyršova 1255, okres Brno – venkov, příspěvková organizace 

ŠD  Školní družina 

ŠJ Školní jídelna 

MŠMT  Ministerstvo školství mládeže a tělovýchovy 

ÚSC  Územní samosprávný celek 

ŠR Školská rada 

KÚ  Kancelář úřadu 

Zapisované děti  Všechny děti, které se dostavily k zápisu 

Zapsané děti  Všechny děti, které byly přijaty 

ŠPZ  Školské poradenské zařízení (např. pedagogicko psychologická poradna) 

OŠ KÚ JMK  Odbor školství Krajského úřadu Jihomoravského kraje 

PT  Přípravná třída 

SKK Sportovní klub Kuřim 

PPP  Pedagogicko psychologická poradna 

ŠVP  Školní vzdělávací program 

RVP  Rámcový vzdělávací program 

MAP  Místní akční plán 

KAP  Krajský akční plán 

MAS  Místní akční skupina 

KHS JMK  Krajská hygienická stanice Jihomoravského kraje  



posta@radnice.kurim.cz 
tel. +420 541 422 311 6 

 

ČŠI Česká školní inspekce 

ZVH Zlepšený výsledek hospodaření 

SVP Speciální vzdělávací potřeby 

ŠPP Školské poradenské pracoviště 

KD Kulturní dům 

ICT Information and Communication Technologies (počítače a informační technologie) 

Školské zařízení Mateřská škola, školní jídelna, školní družina 

Škola Základní, střední, vyšší odborná 
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